
 
Protokoll fört vid sammanträde med Norrmalms handikappråd onsdagen den 1 mars 2006 
kl.14.00-16.00 i stadsdelsförvaltningens huvudkontor, Tulegatan 13, sammanträdeslokalen  
Tule. 
 
Justeras 2006-03- 
 
 
Olof Söderlind 
 
Justeras 2006-03- 
 
 
Ingrid Duke 
 
Närvarande: 
 
Norrmalms handikappråd 
Olof Söderlind, ordförande  HiS 
Teresa Melin   RMA 
Åke Åberg   SRF 
Ulla Elfving Ekström  IFS 
Louise Lindström  DHR (närvarande via konferenstelefon) 
Ingrid Duke   RTP-S (närvarande via konferenstelefon) 
Ulrika Pohl Andersson  FUB 
 
Tjänstemän 
Ylva Tengblad  Stadsdelsdirektör 
Ingegerd Forss  Projektledare vid Tillgänglighetsprojektet 
 
 
1. Godkännande av dagordning 
Den föreslagna dagordningen godkändes efter komplettering. 
 
2. Val av protokolljusterare 
 Ingrid Duke utsågs att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
3. Anmälan av protokolljustering 
Det anmäldes att protokollet från sammanträdet 2006-01-25 har justerats och sänts ut. 
 
4. Ekonomisk planering för 2007 och inriktning för 2008 och 2009 
Ylva Tengblad informerade. Rådet fick ta del av ärendet i mbl-upplaga. Förhandling med de 
fackliga organisationerna sker 2006-03-06 och stadsdelsnämnden behandlar ärendet 2006-03-
16.  
Ärendet är av övergripande karaktär och beskriver trender, utvecklingstendenser, strukturella 
frågor och demografiska förändringar samt effekterna av dessa och eventuella åtgärder. 
 
Verksamhetsområden som behandlades var: 



• Barn och ungdom. Ylva berättade att antalet barn i förskoleåldern väntas öka under 
den närmaste treårsperioden. Bl a kommer detta att medföra ett behov av utbyggnad 
av den kommunala förskolan. 
Däremot kommer antalet barn i skolåldern sannolikt att minska. Därför är det viktigt 
med en flexibel användning av skollokalerna. 
Ulrika observerade att det i ärendet står att antalet elever i grundskolan/särskolan år 
2005 var 4402 stycken. Samtidigt står det att i den kommunala särskolan på Norrmalm 
går cirka 25 elever och att detta motsvarar behovet av platser för Norrmalms 
särskoleelever. Ulrika uppmärksammade att andelen särskoleelever tycks ovanligt lågt 
på Norrmalm och ifrågasatte om siffrorna verkligen stämmer. 
 

• Äldreomsorgen. Ylva beskrev utvecklingstendenserna och de omstruktureringsbehov 
som hör samman med dessa. Bl a måste hemtjänsten, dagverksamheterna och 
boendeformerna utvecklas. Ett gott samarbete med landstinget är också mycket 
viktigt. 
Rådet betonade i sammanhanget att en helhetssyn på människan måste gälla och då 
oberoende av om vederbörande har fyllt 65 år eller ej. Ulla undrade t ex om en boende 
i det kommande gruppboendet för psykiskt funktionshindrade (i Väderkvarnen)  
måste flytta den dag hon/han fyller 65 år? 
Rådet såg positivt på att behovet av handledning uppmärksammas och att målet är att 
stadsdelen internt skall kunna tillgodose detta. Rådet avser att bevaka frågan. 
 

• Tillflyktsbostad för misshandlade kvinnor med funktionshinder. Behovet 
aktualiserades ånyo av Ingrid, som också påpekade att Kvinnojouren ej kan hjälpa 
exempelvis kvinnor med svåra rörelsehinder och stort hjälpbehov. Kanske samarbete i 
denna fråga kan ske mellan fler stadsdelar? Ylva tar med sig frågan till sociala 
enheten. 

 
• Omsorg om personer med funktionshinder. Projektet stödteam för personer med 

neuropsykiatriska funktionshinder har fallit mycket väl ut och planer finns nu på att 
det skall kunna permanentas efter projekttidens slut. Rådet kommer att få en 
presentation av projektet vid nästa sammanträde. 
Ylva berättade att två nya gruppbostäder för personer med utvecklingsstörning 
planeras vid Norra Bantorget. I båda fallen fördröjs byggstarten dessvärre p g a att 
detaljplanen har överklagats. 
Dessutom uppmärksammade Ylva att det pågår flera framgångsrika projekt inom 
socialpsykiatrin. 

 
Det påmindes även om seminarieprogrammen i serien ”Handikappolitiskt program för 
Stockholms stad”. Rådet erhåller inbjudningarna vartefter de kommer. 
 
5. Stadsdelens lokala verksamhetsplaner för år 2006 
Bordlades. 
 
6. Hur staden informerar om särvuxutbudet 
Sekreteraren redogjorde för information som inhämtats från studievägledaren vid särvux och 
berörd personal inom Norrmalm. 
Ulrika berättade att särvux är föremål för en översyn och att förändringar därför är att vänta. 
Det kommer att finnas anledning att återkomma till frågan och Ulrika önskade redan nu 
besked om hur många personer på Norrmalm som f n deltar i särvux-utbildning. 



 
7. S:t Julian Priset – delades ut för första gången 2006-02-16 
Ingegerd Forss från Tillgänglighetsprojektet informerade. Stockholms målsättning är att vara 
världens mest tillgängliga huvudstad år 2010. För att uppnå detta mål krävs kraftinsatser av 
såväl staden som näringslivet.  
 
S:t Julianpriset instiftades för att uppmuntra näringsidkare att utforma sina lokaler så att även 
funktionshindrade kan vistas där. En bred informationskampanj ägde rum under senhösten 
förra året. Priset, som kommer att delas ut årligen i fyra olika kategorier fram till år 2010, 
delades för första gången ut den 16 februari i år. Juryn har lagt stor vikt såväl vid den fysiska 
handikapptillgängligheten som vid personalens bemötande av kunderna/gästerna. 
 
En utvärdering görs nu av arbetet, bl a vill man få en uppfattning om vilken påverkan som 
informationskampanjen har haft.(Har medvetenhetsgraden höjts? Har attityderna förändrats?) 
 
Ingrid påpekade att det ännu inte finns några hotellrum i Stockholm som har fast taklyft eller 
fristående mobil taklyft som kan monteras upp av hotellpersonalen. 
 
8. Omdaning av Gustav Adolfs Torg 
Sekreteraren berättade att framskridna planer finns för omdaning av Gustav Adolfs Torg. 
Handikapprådet har möjlighet att deltaga med en representant vid ett möte om projektet som 
kommer att äga rum den 16 mars kl 14.00 i Tekniska nämndhusets gamla bibliotek. 
 
9. Rapport från seminarium 2006-02-21 ”Vad är modern handikappolitik?” 
Från Norrmalms handikappråd deltog Louise, Åke och Ulrika. Man tyckte att seminariet var 
bra, speciellt gruppsamtalet mellan personerna med olika funktionshinder och Tomas Fürths 
föreläsning ”Framtidens värderingar – om tillgänglighet och rekordgenerationen som 
vägröjare.” 
 
Louise har skrivit en rapport till DHR Stockholmsavdelnings medlemstidning. Rådet kommer 
att få ta del av denna. 
 
10. Inbjudan till seminarium 2006-03-21 ”Hur blir Stockholm bäst i tillgänglighet?” 
Inbjudan vänder sig, liksom de övriga seminarierna i serien, till bl a ledamöterna i stadens 
handikappråd. 
 
11. Projektet ”Gotland utan hinder” 
Ingrid hade haft kontakt med projektledaren för detta tillgänglighetsprojekt. 
Kanhända kan vi dra lärdom av detta. Projektbroschyren kommer att sändas ut till rådets 
ledamöter. 
 
12. Sammanträdet den 3 maj 2006 
Rådet beslöt preliminärt att förlägga detta sammanträde till Café Katarina. Eftersom 
huvudentrén till detta hus inte är tillgänglig för många rullstolsanvändare och dessutom farlig 
så är det ett absolut krav att det finns en annan, fullt tillgänglig entré. Sekreteraren undersöker 
och återkommer till nästa rådssammanträde. 
 
 
 
 



13. Tid för nästa sammanträde 
Nästa sammanträde äger rum den 5 april kl 14.00-16.00. 
 
Vid protokollet 
 
Sten Lagerberg 
Sekreterare i rådet  


